
Dagsorden / referat Beboer – og Pårørenderåd 
Dato: d. 27.05.2024 

Kl. 17.00 – 19.00 Sted: Hvalsø Plejehjem (Daghjemmet) 
Der serveres kaffe / the og kage. 

 
Ordinært møde 

 

Medlemmer af rådet: 
 
Beboer repræsentanter (i alt 4 pladser): 
 

Centergruppen:                                   Blomsterhaven:                                                                                                      
Elin B Jensen, Bøgely                           Erik Jakobsen, Blomsterhaven 

 
Pårørende repræsentanter ( I alt 4 pladser): 
 

Blomsterhaven:                                    Pårørende til: 
Tina Mertens (Forkvinde)                    Datter af Ulrich Mertens Blomsterhaven 
Pia Jakobsen                                           Pårørende til Erik Jakobsen Blomsterhaven 
 
Kløverhuset                                            Pårørende til: 
Jørgen Madsen                                      Ægtefælle til Merete Madsen (Fraværende) 
Jesper Fischer                                        Søn af Ilse Fischer  
 
Centergruppen:                                     Pårørende til: 
Vakant 

 
Ældrerådet (1 Plads) 

Bjarne Bang Christensen 



 
Frivilligrepræsentant: (2 pladser) 

Ragnhild Lutzen (Røde Kors) 
 

Fra Hvalsø ældrecenter: 
 
Ledelse (I alt 3 pladser) 

• Plejecenterleder Annette Krøner Hansen 

• Teamleder Camilla Buch 

• Teamleder Louise Mortensen 
 
Køkken og ernæring (1. plads) 

• Ernæringsassistent Jette Karlsen 
 
Kløverhuset (1. plads) 

• Sygeplejerske Charlotte Lindahl (også repræsentant for centersygeplejen) 
 
Centergruppen og Blomsterhaven (1 – 3 pladser) 

• Social og sundhedsassistent Jannie Rimgård Hansen (repræsentant for SSA gruppen) 

• Social og sundhedshjælper og teamkoordinator/ TR Mia Andersen (Repræsentant for SSH gruppen og de ufaglærte) 

• Social og sundhedsassistent Anna Maria Rasmussen AMR og repræsentant for daghjemmet. (Fraværende) 
 

Mødeleder: 
Annette  
Referent: 
Annette 
 
Gæster:   

 

 

 



Emne Orientering og drøftelse Beslutning 
 

1. Godkendelse af referat og dagsorden 
 

 
 
 

 
Godkendt 

2. Ny Teamleder Louise Mortensen 
Præsentation/ Louise 

 Louise præsenterer sig selv kort. De fleste kender 
Louise fra hendes tid som centersygeplejerske 

3. Nyt fra ledelsen / Annette, Louise og 
Camilla 

 

• Velfærdstalenter og fejring – 
præsentation af indstillinger 

 
 
 
 

 

• Danmarks bedste plejehjem – indstilling 
 
 
 
 
 
 

 

• Indstilling frivillig prisen 
 
 
 
 
 

• Demensrejseholdet – status 
 
 
 

 
Annette orienterer om at Hvalsø plejehjem har 
indstillet 2 medarbejdere til årest velfærdstalent. Der 
orienteres om baggrunden herfor, og at der i Lejre 
kommune vil pågå en fejring af de indstillede, samt 
lavet interview til kommunens sociale medier. 
 
 
Der orienteres om at Hvalsø plejehjem er indstillet til 
årets bedste plejehjem. En konkurrence der forestås 
af ”Danske seniorer”. Udvælgelsen af kandidater der 
går videre sker 3 juni, herefter vil der pågå en del 
opsøgende arbejde på de plejehjem der går videre og 
endelig afgørelse falder i november 24. Annette 
holder rådet orienteret. 
 
Annette orienterer om at man fra Hvalsø plejehjem 
har indstillet frivillig Ragnhild Lutzen, med baggrund i 
hendes fantastiske engagement i plejehjemmet og 
dets beboere. Stor ros til Ragnhild. 
 
 
Der gives en kort status på plejehjemmets samarbejde 
med sundhedsstyrelsens demensrejsehold, som har 
været særdeles udviklende for plejehjemmets 
personale. Lige nu trænes der med afholdelse af 



• Nyt projekt – værdighed, fokus beboer 
pårørendekonferencer 
 
 
 
 
 
 
 

• Status rekruttering og tilknytning 
 
 

 

• Nyt fra Annettes møde med boligselskab 
 
 
 
 
 
 

 

• Pulje og indkøb (Socialstyrelsen) 
 
 
 
 
 
 
 

• Kostudvalg – forslag? 
 
 

beboerkonferencer – dette arbejde vil pågå 
fremadrettet og kommer til at passe rigtig fint med 
det nyeste kompetenceudviklingsprojekt 
plejehjemmet bliver en del af efter sommerferien, 
hvor fokus bliver på værdighed, faglig sparring og 
beboer – pårørende konferencer. Annette vil løbende 
orientere om forløbet senere på året. 
 
 
Der orienteres om at alle plejehjemmets stillinger nu 
er besat og at det generelt er stor søgning til Hvalsø 
plejehjem. 
 
Der har været afholdt møde med det nye 
boligselskab, hvor der blandt andet er lavet en aftale 
med boligselskabet om at alt orientering til beboere 
også sendes til plejehjemsleder, så denne kan 
formidle til de pårørende, dette af særlig vigtighed i 
forhold til afvikling af afdelingsmøder. 
 
 
Der orienteres kort om de indkøb der har været i 
forbindelse med den pulje penge Hvalsø plejehjem fik 
i forbindelse med ”hjemlighed i praksis”. Der er 
etableret loungeområde i Blomsterhaven, i området 
foran daghjemmet, indkøbt havemøbler, belysning 
m.m, som er til stor gavn for alle. Områderne bliver 
brugt flittigt. 
 
Der orienteres om at ledelsen på Hvalsø plejehjem i 
samarbejde med køkkenet, vil oprette et kostudvalg, 
hvor beboere og evt pårørende inviteres ind i. 



 
 
 
 
 
 

 

• Holdninger til branding 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

• Nyt tiltag – Beboermøder 
 
 
 
 
 

• Nye beboere på Hvalsø plejehjem 

Formålet er at skabe mere fokus på beboernes ønsker 
til menuplaner, ingredienser og fremstilling og 
generelt give beboerne på Hvalsø plejehjem mere 
indflydelse i forhold til kost og ernæring. Annette 
orienterer når alle formalia er på plads.  
 
 
Hvalsø plejehjem har haft stor gavn af at fokusere på 
branding af plejehjemmet og de aktiviteter der 
foregår i husene. Der bruges både sociale medier, 
Lejre kommunes kommunikationsafdeling og 
lokalpresse, hvor det fejres når vi lykkedes med noget 
af det vi er gode til og hvor vi profilerer os når vi gør 
noget særligt. Det aftales at vi udvikler en 
samtykkeerklæring som beboere og pårørende får, 
således at det dokumenteres når og hvis nogen 
ønsker at blive undtaget denne branding. Hvalsø 
plejehjem har haft stor rekrutteringsgavn af denne 
strategi. 
 
 
 
Efter sommerferien vil Hvalsø plejehjem ligeledes 
opstarte kvartalsmæssige beboermøder, dette for at 
komme i tættere dialog om dagligdagsting der kunne 
fylde hos alle. Mødet vil primært være mellem 
beboere og ledelse  
 
Der orienteres om at der i den kommende tid vil flytte 
tre nye beboere ind på Hvalsø plejehjem og alle 
glæder sig til at tage godt imod. 
 



4. Spændende nyt beboertilbud på Hvalsø 
Plejehjem /V Annette og Louise 

 Nuværende medarbejder med uddannelse som 
psykomotoriks terapeut tiltræder i anden funktion og 
med et nyt tilbud til vores beboere. Der foregår i 
øjeblikket en udarbejdelse af funktionsbeskrivelse, 
når denne foreligger vil den blive introduceret til 
beboere og pårørende samt pårørenderåd. 
 

5. Økonomi – status / Annette  Der orienteres kort om at Hvalsø plejehjem er på en 
god kurs. Økonomi er god ud, budgettet overholdes 
forventeligt. 

6. Nyt fra aktivitetsudvalget / Mia og 
Annette 

• Ønske om pårørendeinvolvering 

• Aktiviteter og planlægning, fremlæggelse 
af årshjul – deltagelse i aktivitetsudvalg? 

• Udflugt til Sorø sø – sejltur og picnic 

• Udflugt til ZOO kbh. 
 

Punkter drøftes. Hvalsø plejehjem savner mere 
involvering fra pårørende. Oplever ofte at der ikke er 
så stor deltagelse ved de store arrangementer. Det 
drøftes hvorledes vi bedst muligt rækker ud til de 
pårørende. Forslag om at kontakte de enkelte drøftes, 
ligeledes en lidt længere deadline på arrangementer. 
Kopi af årshjul med oplæg til kommende aktiviteter 
udleveres. 

7. Evt. •  Ikke noget til evt. 

 


